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De rekening van 2019 stemt weemoedig omdat alle voorzichtig positieve resultaten van                       
toen, nu in het niet dreigen te vallen bij de vloedgolf van sociaal leed en financiële                               
onzekerheid die de coranacrisis met zich meebrengt.  
 
Ook bij mij doemt bij alles wat ik lees vooral de vraag op “hoe moet dat nu verder?” 
 
Maar het debat van vandaag draait nu eenmaal om terugkijken en dat ga ik dan ook                               
doen. En ik vind het belangrijk om daarbij vooral ook de langetermijndoelen niet uit het                             
oog te verliezen: 
 
Want één van de belangrijkste dingen die in het coalitieakkoord stond, was: we stellen                           
de mens centraal. Dat klinkt simpel: bij de presentatie vanochtend werd het                       
samengevat als “Gewoon DOEN”. 
  
Maar we weten ook dat onze samenleving is ontzettend ingewikkeld geworden. Dat er                         
een systeem is gebouwd dat mensen niet optielt, maar ze weg laat zinken. We hebben                             
overal regeltjes voor bedacht. Regeltjes over wanneer je ergens recht op hebt. Regeltjes                         
die ervoor zorgen dat je net tussen wal en schip valt. Of zelfs regeltjes die aan het werk                                   
gaan vanuit de bijstand ontmoedigen, omdat je er netto op achteruit kunt gaan en                           
daarom nog minder te besteden hebt.  
  
Daarom is mijn fractie blij om te zien dat het college stappen heeft gezet om niet de                                 
regels, maar de Groninger weer centraal te stellen. Dat de gemeente uitgaat van                         
vertrouwen in haar inwoners. Vertrouwen dat iedereen graag mee wil doen en gezien                         
wil worden. Dit positieve mensbeeld lezen regelmatig tussen de regels door. Maar ook                         
in concrete projecten zoals  
-Bijstand op Maat, waarin mensen meer ademruimte hebben gekregen.  
-Kansen in Kaart, waarbij de gemeente actief inwoners heeft opgezocht om te vragen                         
wat zij nodig hebben om weer mee te kunnen doen.  
-Het maatwerkbudget, om die gevaarlijke ruimte tussen het wal en het schip op te                           
vullen.  
-En natuurlijk de coaches Meedoen die mensen hebben begeleid naar een vorm van                         
maatschappelijke participatie.  
  
GroenLinks wordt ook gelukkig van de nadruk op het voorkomen van grotere                       
problemen door intensievere samenwerking van verschillende onderdelen binnen de                 
organisatie.  
  
Een ander voorbeeld, maar liefst 2.695 mensen hebben zich gemeld voor een vorm van                           
schuldhulpverlening, terwijl de gemeente er zo’n 2.000 verwachtte. De laagdrempelige                   
aanpak van een medewerker van de Groninger Kredietbank bij een WIJ-team lijkt zo zijn                           



 
 

vruchten af te werpen, want hoe sneller schulden worden aangepakt, hoe beter. Dit                         
bespaart veel geld, maar nog belangrijker, ontzettend veel leed.  
  
Ook het nieuwe armoedebeleid Toekomst met Perspectief is gericht op het voorkomen                       
en bestrijden van armoede. Dus niet alleen verlichten, maar ook echt stappen zetten                         
om de kans op armoede zoveel mogelijk te verlagen.  
  
Dan nog een vraag. Er zit een verschil van 5,7 miljoen tussen wat de gemeente begrote                               
voor werk en activering en wat er uiteindelijk uitgegeven is – best een fors bedrag. Er                               
wordt toegelicht dat dit mede komt omdat het een regionaal samenwerkingsverband is                       
en dat er ‘minder gebruik van scholing (is) gemaakt dan verwacht’. Omscholing is, met                           
name nu er zeer onzekere tijden aankomen, erg belangrijk, dus is er dan onvoldoende                           
gestimuleerd, of was de vraag er echt niet? Graag een reactie van de wethouder.  
Ook bij het huisvesten, integreren en participeren van asielzoekers en statushouders is                       
alles er op gericht om een duurzame verbinding te creëren tussen hen en de Groningse                             
samenleving.  
 
Wij zijn blij dat de Groningen kiest voor een inzet op maatschappelijke begeleiding met                           
individuele benadering als het gaat om kansen, wensen en mogelijkheden. 
 
Als het gaat om sport en bewegen zijn wij dan ook blij met de focus op jeugd, de                                   
nog-niet actieve Groningers of mensen die door een beperking, in de welke vorm dan                           
ook, moeizamer kunnen meedoen aan sporten en bewegen. 
 
Mooie voorbeelden zijn de inzet van de buurtsportcoaches en verdere inzet van de                         
combinatiefunctionarissen maar ook het inrichten van de openbare ruimte op een                     
manier dat bewegen mogelijk is en dat daar toe wordt uitgenodigd. Zien bewegen, is                           
bewegen.  
 
In 2019 opende natuurlijk het forum gevolgd door ongekende bezoekersaantallen.                   
Daarnaast werd de nieuwe kadernota cultuur vastgesteld. We zetten in op nieuwe                       
projecten van talentvolle makers, zoals bijvoorbeeld Zuhause. 
 
We zijn blij met de aandacht voor cultuur voor iedereen en je leven lang. We zijn dan                                 
ook blij met initiatieven als De Wijk de Wereld en de inzet van de cultuurcoaches.   
 
Het blijft moeilijk om scholen te bereiken met de regeling Cultuureducatie met Kwaliteit.                         
Hier worden verschillende redenen voor genoemd. Maar wat gaan we als gemeente                       
doen om deze scholen toch te kunnen motiveren hier vooral wel aan mee te doen? 
 
Scholen, een mooi bruggetje naar onderwijs waar in 2019 natuurlijk het nieuwe IHP                         
werd vastgesteld. Ook zagen we de opening van 2 nieuwe taalhuizen en het nieuwe                           
paviljoen voor de Natuur en Duurzaamhiedseducatie in het stadspark. 
 



 
 

Dan het programma ”Voor alle jonge kinderen gelijke kansen”: We zien toch dat de                           
verwachte stijging van het gebruik van de VVE-voorziening achterblijft. Net als de                       
leerwinst in groep 2. Dit vinden wij zorgelijk en ook hier blijft geld (1 miljoen) liggen. We                                 
lezen in de tussentijdse evaluatie wat er gedaan wordt om het bereik te vergroten en                             
dat is mooi, en erg nodig want dit soort voorzieningen maken natuurlijk bij uitstek het                             
verschil, zeker ook in deze tijd. Maar wellicht dat de wethouder nog wel even kan                             
reflecteren op wat zij denkt dat de mogelijke oorzaken van de achterblijvende deelname                         
zijn? 
 
Tenslotte zien we in de jeugdzorg dat het beeld stabiliseert en de transformatie                         
voorzichtig vorm begint te krijgen door bijvoorbeeld de inzet van de Ondersteuner                       
Jeugd en Gezin. Hier zijn wij blij mee.  
 
Dan nog een nabrander: veel partijen noemden dit al in hun woordvoering, we zien op                             
veel posten dat het lijkt alsof er geld blijft liggen en vaak wordt niet duidelijk beschreven                               
wat hiervan de oorzaak is. Technisch navragen geeft een heel scala aan oorzaken rond                           
subsidierelaties met het rijk en begrotingssystematiek rond meerjarige projecten. 
 
GroenLinks ziet ook dat dit een vreemd beeld geeft maar uiteindelijk wil ik hier nog wel                               
even gezegd hebben dat we onder de streep natuurlijk geen geld over hebben op het                             
sociaal domein. Er is en blijft een fors tekort op de zorgkosten en ook afgelopen jaar zijn                                 
de totale kosten op het sociaal domein weer met 16 miljoen gestegen.  
 
De gemeente Groningen kiest ervoor, anders dan andere gemeenten die kiezen voor                       
bijvoorbeeld plafonds of wachtlijsten, om deze overschrijdingen te accepteren en bij te                       
passen en dat is iets waar GroenLinks trots op is. 


